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ACTA DEL CONSELL DE GOVERN ORDINARI 
 
 
Número: 04 
Data: 8 de juny de 2018 
Hora inici : 9:00 hores, en primera convocatòria, i a les 9:30, en segona convocatòria 
Lloc: sala de juntes del Rectorat  
 
 
Assistents 
 

Membres nats: 

Joan Elias i Garcia, rector 
Belén Noguera de la Muela, secretària general  
J. Oriol Escardíbul Ferrà, gerent  

Membres designats pel rector: 

Àlex Aguilar Vila, vicerector de Projecció i Internacionalització 
Josep Batista Trobalón, vicerector de Personal Docent i Investigador 
Albert Cirera Hernández, vicerector d’Emprennedoria, Transferència i Innovació 
Amèlia Díaz Álvarez, vicerectora de Docència i Ordenació Acadèmica 
Domènec Espriu Climent, vicerector de Recerca 
Salvador García Fortes, vicerector d’Arts, Cultura i Patrimoni 
Mercè Puig Rodríguez-Escalona, vicerectora d’Estudiants i Política Lingüística 
Oriol Pujol Vila, vicerector de Transformació Digital 
Francesc Xavier Roigé Ventura, vicerector de Doctorat i Promoció de la Recerca 
Maria Teresa Vilalta Ferrer, vicerectora d'Igualtat i Acció Social 
Jordi Guilleumes i Morell, representant del Personal d’Administració i Serveis 
Andrés Jiménez Guerrero, representant del Personal d’Administració i Serveis 

Degans i directors de centre: 
(amb veu i vot) 

Ramon Alemany Leira, degà de la Facultat d’Economia i Empresa 
Roser Boix Tomás, degana de la Facultat d’Educació 
Jorge Camarasa Garcia, degà de la Facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació 
Francesc Cardellach López, degà de la Facultat de Medicina i Ciències de la Salut  
Atilà Herms Berenguer, degà de la Facultat de Física 
Francesc Xavier Pons i Ràfols, degà de la Facultat de Dret 
Antonio Solanas Pérez, degà de la Facultat de Psicologia 
Montserrat Busquets Abió, per delegació del degà de la Facultat de Biologia 
Javier Guallar Delgado, per delegació del degà de la Facultat de Biblioteconomia i Documentació 
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(amb veu, sense vot) 

Carles Casacuberta Verges, degà de la Facultat de Matemàtiques i Informàtica 
Albert Casas Ponsati, degà de la Facultat de Ciències de la Terra 
Josep Monserrat Molas, degà de la Facultat de Filosofia 
Ricardo Piqueras Céspedes, degà de la Facultat de Geografia i Història 
Miquel J. Vidal Espinar, degà de la Facultat de Química 
Javier Ariza Cardenal, coordinador del Campus de Bellvitge 
 
Directors de departaments i Instituts universitaris de recerca 

Antonio Aguilar Navarro, director del departament de Ciència dels Materials i Química Física 
Oriol Beltran Costa, director del departament d’Antropologia Social 
Joan Perera Parramón, director del departament d’Educació Lingüística i Literària i de Didàctica de les 
Ciències Experimentals i de la Matemàtica 
 

Membres elegits pel Claustre 

P.D.I. 

Montserrat Camps Gaset 
Francisco J. Casado Merediz 
Víctor Climent Sanjuan 
Joan Guàrdia Olmos  
Elena Lauroba Lacasa 
Mariano Monzó Planella 
Marius Rubiralta Alcañiz 
Fèlix Urpí Tubella 
 

P.A.S. 

Ramon Seminago Fabián 

Convidats: 

Miquel Amorós March, secretari del Consell Social 
Domingo Berbel Granero, president del Comitè d’Empresa del PAS Laboral 
Montserrat Mitjans Arnal, presidenta del comitè del PDI laboral 
Jordi Sopena Palomar, Comunicació 
Pedro Vázquez Pinilla, cap de Gabinet del rector 
Carles Viladiu Martínez, Gabinet del Rectorat 

 
S’excusen: 
Jesús Javier Velaza Frias, degà de la Facultat de Filologia 
Josep Antoni Bombí Latorre, director del departament de Fonaments Clínics 
Joan Josep Queralt Jiménez, director del departament de Dret Penal i Criminologia i Dret Internacional 
Públic i Relacions Internacionals 
Gaspar Coll Rosell, PDI elegit pel Claustre 
Miquel Salicrú Pagès, PDI elegit pel Claustre 
Xavier Triadó Ivern, director de l’Institut de Ciències de l’Educació 
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Ordre del dia:  
 

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta de la sessió ordinària anterior.  
2. Informe del rector.  

 
Àmbit de Professorat 
 

3. Aprovació, si escau, de la incorporació d'àrea afí de la Facultat de Medicina i Ciències de la 
Salut.  

 
Àmbit Acadèmic 
 

4. Aprovació, si escau, de les propostes de Premis Extraordinaris de grau i de màster del curs 2016-
2017. 

5. Aprovació, si escau, de la modificació de la programació de títols del curs 2018-2019. 
6. Aprovació, si escau, de la modificació de la programació de títols del curs 2019-2020. 
7. Aprovació, si escau, del nou reglament de beques de col· laboració de la Universitat de 

Barcelona.  
8. Aprovació, si escau, de les taules de retribucions dels becaris. 
9. Aprovació, si escau, de la modificació del protocol per l’accés i admissió d’estudiants 

beneficiaris de protecció internacional als ensenyaments de grau, màster i títols propis de màster 
i postgrau de la Universitat de Barcelona.  

 
Ensenyaments oficials de grau 

10. Aprovació, si escau, de la memòria de verificació de diversos ensenyament de grau. 
11. Aprovació, si escau, de la modificació de la memòria de verificació de diversos ensenyaments 

de grau. 
12. Aprovació, si escau, de la modificació de la memòria de verificació en procés d’actualització de 

diversos ensenyaments de grau. 
13. Aprovació, si escau, del pla d’estudis del grau en Producció de Música i So per a la Indústria de 

l'Entreteniment. 
14. Aprovació, si escau, de la modificació del pla d’estudis de diversos ensenyaments de grau. 
15. Aprovació, si escau, del calendari d’implantació del grau en Producció de Música i So per a la 

Indústria de l'Entreteniment.  
16. Aprovació, si escau, de la modificació de l’ itinerari doble dels graus Administració i Direcció 

d’Empreses i Matemàtiques i de l’itinerari doble dels graus Mestre en Educació infantil i Mestre 
en Educació Primària. 

 
Ensenyaments oficials de màster universitari 
 

17. Aprovació, si escau, de la memòria de verificació de diversos ensenyament de màster. 
18. Aprovació, si escau, de la modificació de la memòria de verificació en procés d’actualització del 

màster en Teoria de la Literatura i Literatura Comparada. 
19. Aprovació, si escau, del pla d’estudis del màster en Gestió de Continguts Digitals. 
20. Aprovació, si escau, de la modificació del pla d’estudis del màster en Teoria de la Literatura i 

Literatura Comparada. 
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Àmbit Reforma d’estructures acadèmiques i d’organització administrativa 
 

21. Aprovació, si escau, de la proposta de canvi de denominació del Departament de Didàctica de 
les Ciències Socials, l'Educació Musical, l'Educació Física i l'Educació Visual i Plàstica per 
Departament de Didàctiques Aplicades.  

 
 
Àmbit de Recerca 

 
22. Aprovació, si escau, de la proposta de creació i participació de la UB en l’empresa Neurekalab, 

S.L. 
 
 
Altres 

 
23. Aprovació, si escau, del Reglament de Símbols, Honors i Protocol de la Universitat de 

Barcelona. 
24. Aprovació, si escau, de la proposta de canvi de denominació de l’Institut de Ciències de 

l’Educació de la Universitat de Barcelona per Institut de Desenvolupament Professional de la 
Universitat de Barcelona. 

25. Aprovació, si escau, de la proposta de designació del Dr. Oriol Escardíbul Ferrà com a patró de 
la Fundació del Parc Científic de Barcelona. 

26. Aprovació, si escau, de la proposta de designació del Dr. Ernest Pons i Fanals com a patró de la 
Fundació del Parc Científic de Barcelona. 

27. Aprovació, si escau, de la proposta de nomenament del representant del PDI al Consell Social, 
a proposta del rector, en la vicerectora de Docència i Ordenació Acadèmica, la Dra. Amelia Díaz 
Álvarez. 

 
 
 Afers de tràmit 
 

28. Convenis  
29. Comissions delegades  
30. Torn obert de paraules 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta de la sessió ordinària anterior.  
 
S’aprova. Vegeu  (2018_04_Annex_01) 
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2. Informe del rector.  
 
El rector passa a informar de les qüestions següents: 
 
1) Aquesta setmana s’ha publicat el ranking QS, en el qual la UB ha passat de la primera a la segona 
posició, malgrat que recentment havíem escalat moltes posicions en un dels rankings més prestigiosos. 
El rector convida al Sr. Carles Viladiu a intervenir per tal que doni una visió de conjunt sobre aquest 
assumpte: 
 
El Sr. Viladiu explica que la posició mitjana de la UB en els 10 rankings internacionals més importants 
està en el lloc 133. Respecte al ranking QS, el Sr. Viladiu comenta que valora bàsicament la reputació 
de les universitats i que la valoració que han fet els empresaris de la nostra Universitat, a l’igual que de 
la resta de les públiques catalanes, ha estat més baixa que la referent a les universitats privades i 
especialment a les de la Comunitat de Madrid.  
 
Feta l’exposició el rector proposa al Sr. Viladiu que faci arribar el document exposat als membres del 
Consell de Govern. 
 
2) El rector ha continuat les reunions amb els equips deganals, tenint lloc, dilluns passat, la reunió amb 
l’equip de la Facultat de Biologia. El rector manifesta que la reunió va ser molt interessant i profitosa i 
que continuarà amb aquesta dinàmica de reunions. 
 
3) El passat dimecres es va fer la presentació del cicle Debats UB, que ha tingut un gran ressò mediàtic. 
 
4) Avui es celebren els 30 anys de la creació de la Sindicatura de Greuges a la UB amb una sessió de 
treball de tots els síndics de les universitats catalanes, i a les 13 hores es farà l’acte de clausura, amb 
presència del Sr. Rafael Ribó, Síndic de Greuges de Catalunya.  
 
5) El vicerector de PDI i la vicerectora de Docència i Ordenació Acadèmica ja fa setmanes que es van 
posar a treballar en el PDA de Docència. El resultat d’aquest treball serà presentat en la propera reunió 
de la Comissió de Docència delegada del Consell de Govern. L’objectiu és poder portar un document de 
PDA a aprovació d’aquest òrgan abans de final d’any. 
 
En aquest mateix àmbit, el rector dóna la paraula al Dr. Batista per tal que informi de la convocatòria de 
places de PDI d’enguany. El qual comenta que s’està treballant en la convocatòria de contractació de 
professorat no permanent que es voldria tancar abans de l’estiu. S’ha fet la distribució de places 
d’associat i s’està treballant en la de les 57 places de lector. Avui mateix s’enviarà als centres la proposta 
de distribució de les 26 places d’agregat interí, que serà la darrera assignació per al proper any perquè la 
bossa d’interins s’exhaurirà definitivament en aquest concurs. Un cop tancada la contractació temporal 
s’iniciarà la convocatòria del PDI permanent. A aquest efecte, el Consell de Govern i el Consell Social 
han d’aprovar el Capítol I del pressupost, que requereix l’autorització posterior de la Generalitat. Està 
previst que el Consell de Govern l’aprovi al mes de juliol, juntament amb l’Oferta Pública, de manera 
que quan es disposi en vistiplau de la Generalitat, abans de l’estiu o a la tornada de les vacances, de 
manera automàtica es pugui començar el concurs del professorat permanent. 
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El rector afegeix que considera que és una grata notícia el fet de poder acabar amb la bossa d’interins, 
que va ser una anomalia que es va dur a terme per poder combatre les restriccions en la plantilla durant 
els anys de la crisi econòmica. 
 
6) El rector comenta la nova composició dels alts càrrecs en matèria d’Universitats: la Conselleria 
d’Empresa i coneixement de la Generalitat, al front de la qual hi ha la Sra. Àngels Chacón, i del Ministeri 
de Ciència, Innovació i Universitats, comandat pel Sr. Pedro Duque.  
La nova consellera d’Empresa i Coneixement, va convocar els rectors de les universitats catalanes el 
passat dimecres a una reunió de presentació, que el rector valora com un gest de bones intencions cap a 
les institucions d’ensenyament superior. En aquesta reunió es va parlar de finançament, de relleu 
generacional, i del Pacte Nacional per a Universitats i Recerca. Respecte al nomenament referent al SUR, 
encara no s’ha produït, però se li va demanar a la consellera i ella hi va estar d’acord, que la persona que 
se’n faci càrrec ha de ser algú que conegui profundament les universitats. 
Respecte a la relació amb el Ministeri, l’assumpte és força important, sobretot pel que fa a l’acord per a 
la viabilitat del PCB. Al respecte, el rector comenta que la Secretària General, Carmen Vela, amb qui 
s’havia arribat a un acord que solucionava el problema, consistent en ajornar el termini de retorn dels 
“parquetazos” a 30 anys (i que tenia l’aprovació del Ministeri d’Hisenda), no continua al front de la 
Secretaria. En qualsevol cas, caldrà tornar a iniciar converses amb el nou secretari/a, tot i que sembla 
que l’acord esmentat ja s’ha passat al nou Govern socialista. 
 
7) I respecte a la situació del Parc Científic de Barcelona, el rector cedeix la paraula al gerent perquè 
n’informi. El qual explica bàsicament que, malgrat la viabilitat del PCB pel que fa a la gestió ordinària, 
el seu gran endeutament (92,5 milions d’euros) i les condicions actuals del retorn d’aquest deute fan que 
aquesta institució no sigui econòmicament viable. La major preocupació respecte al Parc és que els 
venciments del MINECO no es satisfan (ja han vençut 29 milions). Aquesta qüestió s’està negociant amb 
el Ministeri, i hi ha el compromís de no executar, però la situació és força incerta. Respecte al crèdit amb 
la Generalitat a través del FLA, hi havia l’acord que es podés retornar en el termini de 20 anys, però 
darrerament s’estan exigint retors en el termini de 10 anys. La postura de la Generalitat durant aquest 
darrer any s’ha endurit força, però malgrat tot, la Universitat ha pogut anar satisfent els darrers 
venciments. D’altra banda, la Generalitat no vol que el deute del Fla superi el del MINECO, la qual cosa 
succeirà el proper any 2019. El gerent espera que amb el nou Govern es pugui reprendre l’acord de retorn 
a 20 anys i que sigui més comprensiu amb la Universitat. 
 
Seguidament s’obre un torn d’intervencions. 
 
Intervé el Dr. Rubiralta, que agraeix la informació donada. A continuació pregunta quins altres parcs 
científics hi ha a l’Estat que tinguin una situació de viabilitat en la seva gestió ordinària com el nostre, i 
demana que es miri quin ha estat el finançament de la comunitat autònoma a la que pertanyin per poder 
comparar-lo amb el nostre cas. En segon lloc, pregunta com han anat les negociacions de lloguer d’espais 
amb el CSIC de cara a la signatura de l’acord amb el Ministeri. Al respecte, opina que caldria accelerar 
aquesta negociació amb el nou Govern Socialista, que creu que seria propici a l’acord. 
 
El rector contesta, respecte a l’acord amb el CSIC, que s’hi està treballant, i en relació a la primera 
pregunta, contesta que l’altre Parc viable és el de Granada, el deute del qual el va assumir la Comunitat 
Autònoma. Actualment la persona que era consellera d’Hisenda a la Comunitat és la ministra d’Hisenda. 
Per tant, si no s’arriba a un acord de viabilitat amb el nostre Parc, el de Granada, que està en la mateixa 
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situació, correria la mateixa sort que el nostre. Per tant, la conjuntura actual a nivell estatal beneficia molt 
a la UB. 
 
El Dr. Rubiralta torna a intervenir per comentar que té la informació, encara que no contrastada, que el 
Parc Científic de la UAM és viable i no té problemes econòmics perquè va ser finançat pel Pla 
d’Inversions de la Comunitat Autònoma de Madrid. 
 
El Dr. Climent pregunta si no hi hauria la possibilitat d’una condonació de deute o d’un rescat respecte 
dels parcs viables en la gestió ordinària. En segon lloc, pregunta si les places dels professors agregats 
permanents que surten a concurs estaran dintre de la convocatòria Serra Hunter, contestant el vicerector 
que no, que seran agregats UB i que els únics Serra Hunter seran els lectors. Demana també si a partir 
de la Convocatòria de 2019, atès que ja no hi haurà agregats interins, tots els lectors podran optar a places 
d’agregats permanents, responent el Dr. Batista que així és. Finalment demana que li expliquin quan 
s’aconseguirà una taxa de reposició del 100% pel que fa als lectors, si hi tornarà a haver postdocs i si hi 
ha algun “pla de xoc” que permeti incrementar la taxa de reposició per sobre del 100% durant els propers 
anys. 
 
El rector contesta, respecte la taxa de reposició, que no depèn de la UB sinó del Govern Central i de la 
Generalitat. 
 
El Dr. Batista  respon al Dr. Climent que s’ha trobat en una conjuntura de canvi de Govern i que, per 
tant, no s’ha pogut establir ni tant sols un marc de negociació. Malgrat això i tenint en compte les 
jubilacions que es produiran aquest any, es podrà començar a incorporar a professors associats acreditats 
a la plantilla del professorat permanent. Respecte als postdocs, la via de contractació no està tancada. Es 
poden seguir contractant, en el Marc de la Llei de la Ciència, sempre que hi hagi projectes de recerca que 
ho permetin econòmicament. Afegeix que confia en la possibilitat que, en el futur immediat, el 100% de 
la taxa de reposició es pugui cobrir amb lectors, la qual cosa permetria que, en uns 5 anys, la plantilla 
del professorat es pogués redreçar força. 
 
El rector afegeix que el que els rectors estan demanant és que es deixi autonomia d’organització de la 
plantilla del professorat, sempre respectant el límit de pressupost i d’efectius, per tal de poder fer 
polítiques que permetin afavorir el relleu generacional. A nivell estatal es demana que es fixin taxes del 
110% per poder recuperar les plantilles. El Dr. Elias espera que en el nou Govern de la Generalitat hi 
hagi més sensibilitat en vers les universitats que la que darrerament hi ha hagut. 
 
El Dr. Guàrdia afirma que fa seves les paraules del Dr. Rubiralta i del Dr. Climent i recorda que la 
convocatòria de places de lector es fa en el marc del programa Serra Hunter, que no beneficia la UB. 
D’altra banda, demana informació al gerent sobre la marxa de les negociacions sobre el refinançament 
de part dels deutes del PCB amb les rendes dels arrendaments dels espais lliures del Parc per part de 
l’IBEC i el CSIC. 
 
El gerent contesta al Dr. Guàrdia que malgrat l’interès de la UB en aquesta operació, ha estat negada 
absolutament per part dels interessats. Per això, el pla de viabilitat actual no contempla aquestes 
possibilitats. Això no obstant, la possibilitat que el CSIC arrendi espais vuits al PCB no està descartada 
i s’ha d’acabar de negociar. 
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El rector afegeix que, a més, s’ha d’acabar de parlar amb el CSIC dels espais que aquest ens té cedits per 
la UB a Perdralbes. 
 
 El Sr. Berbel intervé per preguntar al rector si té previst fer una reunió de constitució del Claustre, tenint 
en compte que, fa un mes, varen tenir lloc les eleccions. En segon lloc, manifesta la seva preocupació 
pel fet que a l’acte d’ahir de Societat Civil Catalana a l’Aula Magna, hi va haver un tracte inadequat per 
part d’alguns dels congregats en vers d’alguns membres del PAS de la UB. Al respecte, manifesta que 
el Comitè d’Empresa intentarà esbrinar el què va succeir i demanarà responsabilitats a qui pertoqui. 
 
El rector contesta a la primera pregunta que la convocatòria del Claustre està fixada per al dia 4 de juliol. 
Respecte a l’acte d’ahir, manifesta que no només algunes persones de Logística i de Protocol varen ser 
injuriades greument sinó que també ho foren alguns membres de l’Equip Rectoral i el propi Dr. Elias. 
Afegeix que, malauradament hi va haver insults per les dues bandes, i no només per part dels assistents 
a l’acte, i que entre els qui varen rebentar l’acte hi havia personal de la UB. Respecte a l’acte en sí, el 
rector informa que es tractava d’un acte d’homenatge a Cervantes, en el qual només es va parlar del geni 
de les lletres espanyoles i que els assistents eren predominantment gent gran. D’altra banda, els 
organitzadors havien llogat l’espai de la UB tal com es preveu reglamentàriament. En conseqüència, el 
rector opina que no tenia sentit fer censura prèvia d’un acte acadèmic com aquest. Comenta també que 
davant la situació de tensió que es va ocasionar, es va suspendre l’acte i que els mossos d’esquadra que 
es trobaven dintre de la UB varen fer un cordó de seguretat perquè la gent congregada podés marxar 
sense risc per la seva integritat, i que sortosament no es van produir agressions físiques però sí insults. 
El rector afegeix que considera que la UB ha de permetre realitzar qualsevol tipus d’actes, mentre 
estiguin organitzats per entitats legals, i que en qualsevol cas cal preservar el valor de la llibertat 
d’expressió i que lamenta que personal de la casa sofrís insults. 
 
 

3. Aprovació, si escau, de la incorporació d'àrea afí de la Facultat de Medicina i Ciències de 
la Salut.  

 
Presenta aquest punt, de tràmit, el Dr. Batista. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_02) 
 
 

4. Aprovació, si escau, de les propostes de Premis Extraordinaris de grau i de màster del curs 
2016-2017. 

 
Presenta el punt la Dra. Díaz. 
 
S’aprova. Vegeu. (2018_04_Annex_03) 

 
 

5. Aprovació, si escau, de la modificació de la programació de títols del curs 2018-2019.  
 
Presenta el punt la Dra. Díaz. Comenta que hi ha una titulació que desapareix de la programació del 
2018-2019: “Ciències Aplicades en Imatge Radiològica de Radioteràpia”, que malgrat l’esforç de la 
Facultat i del Vicerectorat no s’ha pogut proposar pels comentaris negatius del Departament de Salut i 
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del Departament d’Ensenyament. La UB ha manifestat el seu rebuig a la DGU i a la CEPOA, i el rector 
ho ha fet a la Junta del CIC.  
 
El Dr. Cardellach dóna les gràcies al Vicerectorat pel suport rebut en aquesta qüestió i afegeix que la 
proposta de titulació parteix d’una necessitat sorgida dels hospitals i que anava dirigida a l’àmbit 
professional. Es continuarà treballant tal que la proposta tiri endavant. 
 
El rector manifesta que es continuarà insistint i donant ple suport a la iniciativa per tal de poder fer-la 
efectiva. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_04) 

 
 

6. Aprovació, si escau, de la modificació de la programació de títols del curs 2019-2020.  
 
Presenta el punt la Dra. Díaz i comenta les circumstàncies d’algun títol. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_05) 

 
 

7. Aprovació, si escau, del nou reglament de beques de col·laboració de la Universitat de 
Barcelona.  

 
Informa la Dra. Puig. Explica que aquest nou reglament posa una mica més d’ordre respecte l’anterior, 
incidint sobretot en el caràcter formatiu de les beques per diferenciar-les clarament de la contractació 
laboral, i que s’ha aprofitat per fer més àgil i més transparent el procediment administratiu, i per 
regularitzar les bandes salarials dels becaris. 
 
A continuació s’obre un torn d’intervencions. 
 
Fa ús de la paraula el Dr. Casacuberta. Comenta que fa uns 6 ó 7 anys hi havia beques d’iniciació a la 
recerca, que tenien un caràcter purament formatiu i pregunta si el nou reglament no les podria incloure. 
 
El rector manifesta al respecte que no era correcte incloure aquell tipus de beques dins de les beques de 
col·laboració i que el nou reglament no les contempla. 
 
La Dra. Puig contesta que aquestes beques es poden reactivar i que està estudiant una proposta al 
respecte. Afegeix que també podrien servir per captar talent, però que caldrà encaixar aquesta figura dins 
del marc normatiu de la Llei de la Ciència. 
 
El Dr. Guàrdia manifesta que la UB sempre ha fet una gestió impecable d’aquesta qüestió. Considera 
que el nomenament de tutors de les beques no solucionarà el problema i que aquestes tutories s’hauran 
de tenir en compte de cara al PDA. Considera també que per no tenir problemes amb Inspecció de Treball 
s’ha de dimensionar adequadament la plantilla del PAS. 
 
El Dr. Solanas fa l’advertència que al nou Reglament es menciona l’ICE i que aquest pot canviar de nom 
en breu. 
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El rector contesta que proposa aprovar el text deixant en suspens la denominació de l’ICE i que si 
s’aprova el canvi de nom (punt 24è), que es modifiqui automàticament la denominació en el text 
normatiu. 
 
El Dr. Guàrdia demana que s’inclogui en el preàmbul del Reglament el bon fi i la bona gestió que s’ha 
de derivar de la normativa, que ha de protegir especialment els estudiants. 
 
El rector i la Dra. Puig recullen la proposta del Dr. Guàrdia. 
 
El Dr. Herms pregunta per què en el Reglament s’exclouen els estudiants de doctorat. 
 
La Dra. Puig contesta que s’han exclòs perquè la formació que s’hauria de donar a aquests alumnes 
hauria de ser en recerca, i que aquesta matèria queda exclosa de l’àmbit del reglament, atès que queden 
dins de la regulació de la Llei de la Ciència. 
 
El Dr. Herms insisteix en la qüestió, preguntant si s’ha previst l’increment de plantilla per cobrir les 
vacants que deixin els alumnes de doctorat. 
 
El gerent contesta que per encàrrec del Consell Social s’està fent un estudi de l’estructuralitat de les 
places i que el resultat d’aquest estudi donarà la resposta que cal donar al Dr. Herms. 
 
La Dra. Puig i el rector contesten al Dr. Herms que la tasca a què es refereix pot ser coberta per becaris 
de col· laboració estudiants de grau, dins d’un programa formatiu, però que el que no es pot fer és agafar 
com a becaris a alumnes de doctorat. 
 
El Dr. Rubiralta manifesta l’opinió que considera que és un error afirmar que els alumnes de doctorat no 
fan més que investigació. Considera que el nou reglament també podia contemplar els estudiants de 
doctorat i que aquests podien fer tasques formatives lligades a la gestió de la recerca. Demana, per tant, 
que no s’aprovi el Reglament avui i que s’analitzi una mica més, per si es pot esmenar. 
 
La Dra. Puig contesta que el doctorat té un aspecte formatiu, però que no és el mateix que el que 
correspon als graus i màsters i que les beques de col· laboració incideixen sobretot en la tipologia de 
formació que s’està donant als graus. Aquesta és una qüestió que s’ha treballat molt amb els Serveis 
Jurídics i no s’ha trobat la manera de salvar-ho.  
 
El Dr. Batista comenta que ell va viure l’experiència d’una inspecció de treball relativa als becaris de 
col·laboració en la seva Facultat i que l’inspector no entenia com un alumne de màster podia ser becari, 
perquè entenia que si era un llicenciat, podia treballar. Per tant, veu molt difícil que es puguin admetre 
alumnes de doctorat com a becaris, des del punt de vista de la Inspecció de Treball. 
 
El Dr. Rubiralta proposa incloure en el títol del Reglament de beques de col·laboració “de grau”, per 
deixar oberta la possibilitat que posteriorment es puguin regular beques de col·laboració d’alumnes de 
doctorat. 
 
El rector afirma que li sembla bé la proposta però que ell hi afegiria “de grau i màster”, perquè els 
alumnes de màster també hi són inclosos. 
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S’aprova amb la denominació de “Reglament de Beques de Col·laboració de Grau i Màster”. Vegeu 
(2018_04_Annex_06) 

 
 

8. Aprovació, si escau, de les taules de retribucions dels becaris.  
 

Aquest punt és continuació de l’anterior, presentat per la Dra. Puig. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_07) 

 
 

9. Aprovació, si escau, de la modificació del protocol per l’accés i admissió d’estudiants 
beneficiaris de protecció internacional als ensenyaments de grau, màster i títols propis de 
màster i postgrau de la Universitat de Barcelona.  

 
Informa la Dra. Díaz, explicant que només es presenta una modificació per incloure el doctorat que no 
apareixia en l’anterior document. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_08) 
 
 

10. Aprovació, si escau, de la memòria de verificació de diversos ensenyament de grau. 
 
Presenta aquest punt i fins al 20 la Dra. Díaz.  
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_09) 

 
 

11. Aprovació, si escau, de la modificació de la memòria de verificació de diversos 
ensenyaments de grau. 

 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_10) 

 
 

12. Aprovació, si escau, de la modificació de la memòria de verificació en procés d’actualització 
de diversos ensenyaments de grau. 

 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_11) 

 
 

13. Aprovació, si escau, del pla d’estudis del grau en Producció de Música i So per a la 
Indústria de l'Entreteniment. 

 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_12) 
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14. Aprovació, si escau, de la modificació del pla d’estudis de diversos ensenyaments de grau. 

 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_13) 

 
 

15. Aprovació, si escau, del calendari d’implantació del grau en Producció de Música i So per 
a la Indústria de l'Entreteniment.  

 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_14) 

 
 

16. Aprovació, si escau, de la modificació de l’ itinerari doble dels graus Administració i 
Direcció d’Empreses i Matemàtiques i de l’itinerari doble dels graus Mestre en Educació 
infantil i Mestre en Educació Primària. 

 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_15) 
 
 

17. Aprovació, si escau, de la memòria de verificació de diversos ensenyament de màster. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_16) 

 
 

18. Aprovació, si escau, de la modificació de la memòria de verificació en procés d’actualització 
del màster en Teoria de la Literatura i Literatura Comparada. 
 

S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_17) 
 
 

19. Aprovació, si escau, del pla d’estudis del màster en Gestió de Continguts Digitals. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_18) 

 
 

20. Aprovació, si escau, de la modificació del pla d’estudis del màster en Teoria de la 
Literatura i Literatura Comparada. 

 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_19) 
 
 

21. Aprovació, si escau, de la proposta de canvi de denominació del Departament de Didàctica 
de les Ciències Socials, l'Educació Musical, l'Educació Física i l'Educació Visual i Plàstica 
per Departament de Didàctiques Aplicades.  
 

Presenta el punt la Dra. Noguera. 
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La Dra. Boix precisa més la informació explicant que aquest nou Departament procedeix de la fusió de 
4 departaments de l’antiga Facultat de Formació del Professorat i que fins ara es mantenien en la 
denominació del departament resultant de la fusió les denominacions dels departaments que es van 
fusionar. En reunió de la Junta de Facultat del 5 d’abril es va aprovar la nova denominació que ara es 
proposa. 
 
El Dr. Perera manifesta que en la mateixa Facultat hi ha un Departament que és el que ell dirigeix, la 
denominació del qual es troba en una situació anàloga a la del que ens ocupa, però que malauradament 
encara no s’ha trobat un nom que sigui satisfactori per tothom. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_20) 

 
 

22. Aprovació, si escau, de la proposta de creació i participació de la UB en l’empresa 
Neurekalab, S.L. 

 
Presenta el punt el Dr. Cirera, explicant que es una empresa d’instruments digitals i que es tracta de 
fomentar la personalització de l’aprenentatge . El Dr. Serra Grabulosa és el responsable del projecte. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_21) 

 
 

23. Aprovació, si escau, del Reglament de Símbols, Honors i Protocol de la Universitat de 
Barcelona.  
 

Presenta el Dr. Ernest Pons. Comenta que aquest Reglament passa a normativitzar, de manera escrita, 
una manera de funcionar de fet que havia esdevingut costum. 
 
La Dra. Camps introdueix una correcció en el text normatiu, en què es diu que l’escut de la Universitat 
de Barcelona es remunta al segle XIX quan, en realitat l’escut actual fou dissenyat l’any 2015 partint de 
l’anterior escut, que sí que és del segle XIX. D’altra banda i atès que es fixa com a data d’entrada en 
vigor la de la seva publicació al Portal de la Transparència, pregunta quina qualitat jurídica té aquest 
portal, perquè ella tenia entès que les normatives entraven en vigor l’endemà de la seva aprovació per 
l’òrgan competent. 
 
El Dr. Ernest Pons proposa eliminar la referència històrica del text del Reglament.  
 
Respecte a l’entrada en vigor de les normes, la Dra. Noguera explica que entren en vigor a partir de la 
seva publicació. Com que la UB no té cap conveni amb el DOGC per a la publicació de les seves normes, 
el més adient és establir com a data d’entrada en vigor la de la seva publicació al Portal de la 
Transparència, perquè l’element clau per a l’entrada en vigor d’una norma no és la seva aprovació sinó 
la publicació, per tal que tothom la conegui i pugui tenir efectes “erga omnes”. 
 
El Dr. Climent pregunta si la Universitat no podria tenir un butlletí propi per a la publicació de les seves 
normes. 
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El Dr. E. Pons contesta que aquesta idea és a sobre la taula de l’Equip de Direcció i que s’hi està 
treballant. 
 
El rector manifesta que es treballa en aquest línia, que a més permetria reduir l’ús massiu del correu 
electrònic, que implica l’ús de fitxers de correus electrònics, que és quelcom que està prohibit per la Llei 
de Protecció de dades. 
 
El Dr. Herms pregunta sobre l’obligatorietat dels vestits acadèmics i la roba que es porta a sota i els 
aspectes sexistes d’aquests vestits. 
 
El rector contesta que s’analitzarà si hi ha sexisme la vestimenta acadèmica completa per posar-hi remei, 
si escau, però que, d’altra banda, si hom decideix posar-se els vestits acadèmics ho ha de fer de manera 
completa. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_22) 
 
 

24. Aprovació, si escau, de la proposta de canvi de denominació de l’Institut de Ciències de 
l’Educació de la Universitat de Barcelona per Institut de Desenvolupament Professional de 
la Universitat de Barcelona.  

 
Presenta el punt la Dra. Noguera. 
 
La Dra. Boix pregunta al vicerector de professorat si té previst mantenir la forma de provisió del 
professorat de l’ICE o si s’hi vol fer algun canvi. 
 
El rector contesta que el que ara s’aprova és exclusivament el canvi de nom. 
 
El Dr. Batista respon que no; que no s’ha parat a analitzar la provisió del professorat de l’ICE. 
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_23) 

 
 

25. Aprovació, si escau, de la proposta de designació del Dr. Oriol Escardíbul Ferrà com a 
patró de la Fundació del Parc Científic de Barcelona. 

 
Presenta el punt el rector, president de la Fundació.  
 
S’aprova. 

 
 

26. Aprovació, si escau, de la proposta de designació del Dr. Ernest Pons i Fanals com a patró 
de la Fundació del Parc Científic de Barcelona. 

 
Presenta el punt el rector, president de la Fundació.  
 
S’aprova. 
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27. Aprovació, si escau, de la proposta de nomenament del representant del PDI al Consell 
Social, a proposta del rector, en la vicerectora de Docència i Ordenació Acadèmica, la Dra. 
Amelia Díaz Álvarez. 

 
Presenta el punt el rector. 
 
S’aprova. 
 
 

28. Convenis  
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_24)  

 
 

29. Comissions delegades  
 
S’aprova. Vegeu (2018_04_Annex_25) 

 
 

30. Torn obert de paraules 
 
El Sr. Guilleumes intervé per manifestar la seva opinió respecte a l’acte d’Homenatge a Cervantes que 
va celebrar ahir Societat Civil Catalana a l’Aula Magna de l’Edifici Històric. Opina que el problema 
prové del fet que aquesta entitat és, segons diu, “filofeixista”. Afegeix que li sap greu el que va passar i 
comenta que ho va intentar impedir. 
 
El rector contesta que s’ha de preservar, per sobre de tot, el valor de la llibertat d’expressió, que no es 
pot fer censura prèvia, però que convé plantejar-se com fer front a d’altres situacions semblants. 
 
I sense que es plantegi cap més pregunta ni qüestió a tractar, el rector s’acomiada de tothom i aixeca la 
sessió, a les 11:54 hores, de la qual estenc aquesta acta. 
 
         Vist-i-plau 
La secretària,        El president 
 
 
 
 
 
 
 
Belén Noguera de la Muela      Joan Elias i Garcia 
      


